
        Kielce, dnia 15.10.2024r 

 

Protokół 1/2024 - projekt 

Z pierwszego posiedzenia lokalnego zespołu do spraw lasów o wiodącej funkcji 

społecznej wokół miasta Kielce, które odbyło się w dniu 15.10.2024 w godzinach 

16:30-19:30 

Zespół facylitatorek (Marta Szaranowicz-Kusz, Monika Probosz, Helena Ebert) 

• Rozpoczęcie spotkania, przywitanie uczestników. 

• Przedstawienie się facylitatorek, informacja o zasadach facylitacji spotkania 

oraz przekazanie informacji o dotychczasowej współpracy z Lasami 

Państwowymi (w tym informacji, że Marta Szaranowicz-Kusz prowadziła od 

września br. szkolenia dla konsultantów społecznych o konsultacjach 

społecznych, Monika Probosz i Helena Ebert nie współpracowały wcześniej z 

Lasami Państwowymi).  

• Uwaga p. Agnieszki Gołębiowskiej z Drużyny Pierścienicy: wcześniejsze 

zatrudnienie Marty Szaranowicz-Kusz przez Lasy Państwowe może być 

przejawem konfliktu interesów. 

• Propozycja zespołu Facylitatorek: prosimy o zgłaszanie wszelkich zastrzeżeń 

do sposobu prowadzenia spotkań na bieżąco. Będziemy na nie od razu 

odpowiadać. Zachowamy daleko idącą uważność. Ponadto, w czasie 

facylitacji obowiązują nas zasady bezstronności, jawności oraz niezależności.  

Edyta Kostańczuk DGLP 

• Przekazanie informacji dotyczących Krajowej Narady o Lasach oraz o 

poleceniach MKiŚ. 

Marta Szaranowicz-Kusz (zespół facylitatorek) 

• Przedstawienie propozycji regulaminu prac zespołu do spraw lasów o 

wiodącej funkcji społecznej wokół miasta Kielce, w celu zebrania uwag od 

członków zespołu oraz wprowadzenia modyfikacji. 

• Odczytanie preambuły do regulaminu. 

Łukasz Misiuna (Stowarzyszenie Most) 

• Zgłoszenie uwagi dot. gmin wymienionych w preambule. Pan Łukasz wskazał, 

że w opracowaniu powinny być uwzględnione gminy stanowiące wschodnie 

sąsiedztwo Miasta Kielce, które obejmują Nadleśnictwo Daleszyce (Gmina 

Górno, Daleszyce i Masłów) ze względu na duże znaczenie rekreacyjne dla 

mieszkańców Kielc.  

Edyta Kostańczuk (DGLP) 

• Zgodnie z interpretacją Ministerstwa Klimatu i Środowiska w opracowaniu 

należy ująć te Nadleśnictwa na terenie których leży dane miasto bądź też 

nadleśnictwa, które graniczą z danym miastem. Ta sama interpretacja odnosi 

się też do gmin. Pani Edyta Kostańczuk zaproponowała, aby skupić się na tym 



co wynika z polecenia Ministra Klimatu i Środowiska ze względu na krótkie ramy 

czasowe wyznaczenia lasów o wiodącej funkcji społecznej. W ramach 

rekomendacji, każda ze stron może zaproponować w końcowym raporcie, że w 

ramach kolejnego etapu należy objąć tymi pracami wymienione gminy, które nie 

są ujęte w Decyzji Dyrektora Regionalnej Lasów Państwowych w Radomiu.  

Anna Myślińska 

• Poparła koncepcję włączenia Gminy Górno, Daleszyce i Masłów do powierzchni 

lasów o wiodącej funkcji społecznej.  

Jacek Koba (RDLP Radom) 

• Stwierdził, że wskazane lokalizacje mogą potencjalnie spełniać kryteria lasów 

o wiodącej funkcji społecznej, lecz biorąc pod uwagę ograniczoną przestrzeń 

czasową wariant ten może być niemożliwy do zrealizowania. 

Wiesław Szczechowicz (RDLP Radom) 

• Przekazał informację, że obecnie dla Nadleśnictwa Daleszyce tworzony jest 

projekt PUL, w ramach którego będzie powołany Zespół Lokalnej Współpracy 

ds. lasów o szczególnym znaczeniu społecznym, który wypracuje propozycje 

dla w/w Nadleśnictwa. 

Sylwia Skuta (Urząd Marszałkowski Województwa Świętokrzyskiego) 

• Potwierdziła, że odbyło się jedno spotkanie w/w zespołu. 

Agnieszka Gołębiowska (Drużyna Pierścienicy) 

• Zaproponowała wydłużenie terminu prac zespołu. 

Edyta Kostańczuk (DGLP) 

• Odpowiedziała, że terminy prac zespołów zostały określone przez Ministerstwo 

Klimatu i Środowiska dlatego też nie ma możliwości wydłużenia tych prac. 

Agnieszka Gołębiowska (Drużyna Pierścienicy) 

• Poprosiła o zaprotokołowanie zdania: „Jesteśmy szantażowani brakiem czasu”.  

Zespół facylitatorek (Marta Szaranowicz-Kusz, Monika Probosz, Helena Ebert) 

• Facylitatorki poprosiły, aby sformułować wszystkie propozycje dotyczące treści 

preambuły do regulaminu, określające zasięg terytorialny lasów o zwiększonej 

funkcji społecznej, które zostaną poddane głosowaniu w ramach zespołu.  

• Została zarządzona przerwa, w trakcie której zostały zgłoszone następujące 

propozycje: 

I. Zespół zajmuje się wyłącznie terenem lasów w zarządzie Nadleśnictwa 

Kielce w obszarze leżącym w granicach samorządów miasta Kielce oraz 

Gmin Masłów, Miedziana Góra, Nowiny i Morawica. 

II. Prace zespołu obejmują teren w zarządzie Nadleśnictwa Kielce i 

Nadleśnictwa Daleszyce w związku z tym dopraszamy interesariuszy na 

kolejne spotkania zespołu.  



Sylwia Skuta (Urząd Marszałkowski Województwa Świętokrzyskiego) 

• Potwierdziła, że odbyło się jedno spotkanie Zespołu Lokalnej Współpracy ds. 

lasów o szczególnym znaczeniu społecznym dla Nadleśnictwa Daleszyce. 

Wyraziła wątpliwość, czy włączenie Nadleśnictwa Daleszyce do prac zespołu 

nie spowoduje dublowania się prac na tym samym obszarze. 

Monika Probosz (zespół facylitatorek) 

• Przedstawiła propozycje, które zostaną poddane głosowaniu.  

• Po przeprowadzeniu głosowania rozkład głosów przedstawiał się następująco: 

o za propozycją nr I – głosowało 24 członków zespołu,  

o za propozycją nr II – głosowało 10 członków zespołu.  

Tomasz Figarski (Uniwersytet Łódzki) 

• Stwierdził, że nie ujęcie lasów Nadleśnictwa Daleszyce może skutkować 

podważeniem całego procesu. 

Marta Szaranowicz-Kusz (zespół facylitatorek) 

• Zaproponowała, by kontynuować prace zgodnie z wynikami głosowania, czyli 

wygraną propozycją 1 (Zespół zajmuje się wyłącznie terenem lasów w 

zarządzie Nadleśnictwa Kielce w obszarze leżącym w granicach samorządów 

miasta Kielce oraz Gmin Masłów, Miedziana Góra, Nowiny i Morawica). Nie było 

sprzeciwu.  

• Następnie zaproponowała, by w raporcie końcowym z procesu odnotować, że 

zdaniem zespołu Nadleśnictwo Daleszyce powinno być uwzględnione w 

kolejnych dyskusjach o zasięgu lasów społecznych wokół miasta Kielce.  

• Następnie zaproponowała powrót do prac nad regulaminem, na co zespół 

wyraził zgodę.  

• Kolejno omówiono i zebrano uwagi do każdego punktu regulaminu (w 

załączeniu do protokołu znajduje się projekt regulaminu z wniesionymi 

poprawkami). 

• W ramach dyskusji nad regulaminem przeprowadzono głosowanie nad formą 

zestawiania wniosków z prac zespołu, większością głosów przegłosowano 

wykreślenie punktu 27 z projektu regulaminu. 

• W dyskusji ustalono, że nagrania z pracy zespołu będą dostępne wyłącznie dla 

członków zespołu a po zakończeniu prac nagranie zostanie skasowane. 

Helena Ebert (zespół facylitatorek) 

• Przedstawiła terminy kolejnych spotkań (21, 29 października, 13 listopada, w 

godzinach 16.30-19.30 

• Terminy zostały zaakceptowane przez członków zespołu. 

• Facylitatorka podsumowała spotkanie i je zakończyła.  

 

Niniejszy protokół sporządziła: Agata Łukomska, sekretarz zespołu.  

 


